
PROTOKÓŁ Nr XII/2015

z obrad XII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu, która odbyła się w dniu 1 grudnia
2015 r. w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Przewodniczący Rady poinformował, ze korzysta ze statutu i oznajmił, że goście z Sali nie będą
mogli brać udział w dyskusji.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 15:30 otworzył XII nadzwyczajną sesję
Rady Miejskiej w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie
z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego
15 osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Alicja Podlewska – Sekretarz Gminy Dzierzgoń

W załączeniu listy obecności
                 /załącznik nr 2/

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz poinformował, że korzysta z prawa jaki daje
Statut Gminy w zakresie tego, że Przewodniczący decyduje kto może zabierać głos. Poinformował,
że  w dniu  dzisiejszym goście  nie  będą  mogli  zabierać  głosu,  ponieważ  radni  mają  znakomity
kontakt ze swoimi wyborcami i radni będą realizować wolę swoich wyborców. Radni są po to, żeby
podjąć odpowiednią decyzję.

Mieszkanka Dzierzgonia zapytała, czy za tą sesję radni otrzymują dietę?
Przewodniczący Rady odpowiedział, że prawdopodobnie tak.

Ad punktu 2 porządku obrad 

Przewodniczący  Rady  przedstawił  następujący  porządek  obrad,  zgodnie  z  porządkiem
przedłożonym przez wnioskodawców, który Rada przyjęła jednomyślnie:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2) Przyjęcie ewentualnych zmian zgłoszonych do porządku obrad.
3) Przedstawienie  wniosku  o  odwołanie  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej

w Dzierzgoniu: 
a) przedstawienie wniosku,
b) dyskusja.

4) Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu odwołania radnego z funkcji Przewodni-
czącego Rady Miejskiej w Dzierzgoniu:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) dyskusja i podjęcie uchwały.
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5) Wybór Komisji Skrutacyjnej.
6) Przeprowadzenie głosowania nad wnioskiem o odwołanie Przewodniczącego Rady Miej-

skiej w Dzierzgoniu.
7) Projekt uchwały w sprawie odwołania radnego Zbigniewa Przybysza z funkcji Przewodni-

czącego Rady Miejskiej w Dzierzgoniu:
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) dyskusja i podjęcie uchwały.

8) Zamknięcie sesji.

Ad punktu 3 porządku obrad 

a) Przedstawienie  wniosku  o  odwołanie  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej
w Dzierzgoniu odczytał Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz.

/załącznik nr 3/

Przewodniczący  Rady  poprosił  o  przedstawienie  referatu  wnioskodawcy  na  temat
przedstawionego wniosku.

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  poinformował,  że  uzasadnienie  zostało
odczytane  przez  Pana  Przewodniczącego  Rady,  nie  ma  przygotowanego  referatu,  ponieważ
dzisiejsza sesja ma przebiegać według tego porządku obrad, trzeba przejść do punktu, w którym
każdy z radnych według własnego sumienia wypowie się i to jest wszystko.

b)
Wiceprzewodniczący  Rady  poinformował,  że  jest  to  niezgodne  z  porządkiem  obrad

wnioskodawców.
Radny – Andrzej Pskiet stwierdził, że już tyle razy Przewodniczący nie dopuszczał do głosu

i powiedział, że wnioskodawca przedstawił porządek obrad, żeby go zmienić, a został zmieniony
o punkt  „dyskusja”  musi  być  wola  Rady,  z  tym,  że  wnioskodawca decyduje  czy taki  wniosek
poddaje się pod głosowanie czy nie, radny poprosił żeby postępować zgodnie z prawem.

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  poinformował,  że  składając  wniosek
przedstawiony został porządek obrad, który został zmieniony i to jest niezgodne z prawem, Pan
Przewodniczący  łamie  po  raz  kolejny  prawo.  Dodał,  że  aby  zmienić  porządek  obrad  musi
Przewodniczący posiadać zgodę wnioskodawcy, a wnioskodawcy takiej zgody nie wyrażają.

Przewodniczący  Rady  miał  nadzieję,  że  to  jest  nagrane,  będzie  to  kolejny  dowód,
Przewodniczący pytał się, czy w punkcie porządku obrad przedstawionym radnym, czy do tego
porządku są jakiekolwiek uwagi,  milczenie jest  zgodą,  nikt nie  wniósł do tego porządku obrad
zmian.

Radny – Andrzej Pskiet poinformował, że zgodnie z art. 20 ust. 4 ustawy o samorządzie
gminnym  do  zmiany  porządku  obrad  stosuje  się  przepisy  ustępu  1a,  z  tym,  że  dodatkowo
wymagana jest zgoda wnioskodawcy o zmianę porządku obrad. Nie można zmieniać porządku.

Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder poinformował, że porządek został zmieniony
bez  wiedzy  wnioskodawcy.  Wiceprzewodniczący  Rady  i  radny  Andrzej  Pskiet  stwierdzili,  że
Przewodniczący Rady wprowadził ich w błąd.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  do  chwili  obecnej  jest  przewodniczącym  rady,
odczytał  poszczególne  fragmenty  Statutu,  które  mówią,  głos  można  zabrać  tylko  za  zgodą
przewodniczącego rady. 

Radny  –  Andrzej  Pskiet  zapytał  Przewodniczącego  dlaczego  postępuje  niezgodnie
z prawem?

Radna  –  Emilia  Tkacz  zauważyła,  że  wielokrotnie  był  zmieniony  porządek  obrad,  nie
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zawsze  była  taka  sytuacja  że  radni  o  tym wiedzieli,  nie  zawsze  doczytali,  był  inny porządek
dostarczony w materiałach, a inny na sesji, więc ta kwestia powinna być wzięta pod uwagę.

Radny – Andrzej Pskiet oznajmił, że jest to inny tryb sesji.
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję na temat porządku obrad zgodnie ze Statutem.
Wiceprzewodniczący  Rady  poinformował,  że  po  raz  kolejny  łamane  jest  prawo  przez

Przewodniczącego.
Radny – Andrzej Pskiet oznajmił, że kolejny raz próbuje się zmanipulować, normalna sesja,

w normalnym trybie zwołana, to jest racja, w art. 19 i art. 20 ustawy o samorządzie gminnym jest
zapis, że jest to specyficzna sesja, nie wprowadza się zmian, bez zgody wnioskodawców, można
glosować, jeśli wnioskodawcy są za wprowadzeniem zmian.

Przewodniczący Rady poinformował, że radny Andrzej Pskiet będzie miał prawo zaskarżyć
podjęte dziś uchwały, tak mówi prawo, jeśli stwierdzi, że jest nieprawomocnie.

Przewodniczący Rady poprosił  radnych  o  wskazanie  w  Statucie  Gminy punktów,  które
mówią, ze Przewodniczący złamał prawo. Dla ułatwienia Przewodniczący Rady wydrukował Statut
Gminy i rozdał go radnym.

Radny – Andrzej Pskiet zapytał Panią Sekretarz czy ma rację czy nie? Pani Sekretarz ma
nadzór nad radą.

Sekretarz poinformowała, że nie prowadzi rady.
Przewodniczący  Rady  proponował  przejść  do  paragrafu  17  Statutu,  poinformował,  że

zgodnie ze Statutem Gminy, organizuje pracę rady i prowadzi jej obrady. Przewodniczący odczytał
poszczególne  punkty  Statutu  Gminy  dotyczące  zadań  jakie  wykonuje  Przewodniczący.
Przewodniczący czuwa nad sprawnym przebiegiem obrad. Zgodnie ze Statutem Gminy interpelacje
i zapytania składane są do burmistrza, w formie pisemnej na ręce Przewodniczącego, jest to prawo
które obowiązuje. Przewodniczący Rady odczytał następujące paragrafy: 18, 23, 40, 42, 43, 45 ust.
2.

Przewodniczący Rady stwierdził,  że popełnił  wykroczenie,  ponieważ dwukrotnie odebrał
głos radnemu Andrzejowi Pskiet,  ponieważ jego zdaniem obrażał Panią Skarbnik i nie poprosił
o odnotowanie tego w protokole. Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz ponownie poprosił
o wskazanie paragrafu Statutu, w który złamał.

Radny – Andrzej Pskiet oznajmił, że art. 40 ust. 1 – rada jest organem uchwałodawczym
i kontrolnym Gminy, jeżeli mówił to o sprawach istotnych dla Gminy i wielokrotnie głos mu
odbierano.  Radny  Andrzej  Pskiet  wzywał  Przewodniczącego  Rady  aby  zaczął  postępować
zgodnie z prawem i przepisami ustawy o samorządzie gminnym.

Radny – Andrzej Pskiet zapytał dlaczego nie ma prawnika?
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz poprosił o zajrzenie do Statutu, gdzie opisane są

zadania Komisji Rewizyjnej, Rada sprawuje kontrolę nad poczynaniami Burmistrz tylko poprzez
Komisję  Rewizyjną.  To Komisja  Rewizyjna  w imieniu  Rady kontroluje  Burmistrza  i  jednostki
podległe, dodał, że ma nadzieję, ze radni będą glosować zgodnie ze swoim sumieniem.

Przewodniczący Rady oznajmił, że oddaje swoją dietę w całości na szkoły, na dożywianie
dzieci  w  szkołach  w  Bruku,  Bągarcie  i  w  Dzierzgoniu,  w  miesiącach  wakacyjnych  na  Klub
Sportowy i Dom Kultury, dodał, że jeśli znajdzie się przewodniczący, który obieca, że też odda
dietę przez cały rok, to prawdopodobnie poprze to. Poprosił o zastanowienie się. Przewodniczący
Rady  przeprosił,  że  czasami  jest  impulsywny,  reaguje  na  pewne  rzeczy  za  szybko.  Jest  to
prawdopodobnie głosowanie nad obiadami dla dzieci.

Radna – Emilia Tkacz oznajmiła, że mieszkańcy wybierając radnych zaufali im. Wyraziła
nadzieję,  że  to  zaufanie  nie  zostanie  zawiedzione.  Sesja  nadzwyczajna  to  dodatkowe  koszty,
przychody zostały obniżone o 150.000 zł. Zapytała, czy ten wniosek nie mógł zostać omówiony na
poprzedniej sesji, żeby nie generować kosztów?

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz oznajmił, że to nie jest temat dzisiejszej sesji,
tematem jest odwołanie czy też nie.

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  poinformował,  że  to,  że  znalazło  się
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uzasadnienie na wniosku o odwołanie jest to gestem kurtuazji, tak naprawdę można było napisać
„bo tak”, a radni nie muszą niczego udowadniać, że Pan Przewodniczący złamał prawo, złamał
Statut  Gminy,  radni  wystąpili  z  wnioskiem,  obowiązkiem  jako  Przewodniczącego  Rady  jest
rozpatrzenie wniosku poprzez głosowanie, dodał, że nie bardzo rozumie w jakim celu radni mają
tłumaczyć  i  wykazywać  paragrafy,  każda  grupa  radnych  ma  prawo  taki  wniosek  złożyć,
uzasadnienie nie jest tu tym, co jest najbardziej znaczącą rzeczą, poinformował, że Przewodniczący
dąży do tego aby szukać paragrafów żeby powiedzieć gdzie został złamany Statut Gminy,  takie jest
odczucie,  że  sposób  prowadzenia  sesji,  stwierdził,  że  Przewodniczący  nie  szanuje  radnych,
w związku z tym radni mają prawo złożyć taki wniosek.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz przyznał rację, że wniosek rzeczywiście mógł
być  tylko  o  odwołanie.  Natomiast  we  wniosku  znalazło  się  sformułowanie  dotyczące  łamania
regulaminu, dlatego z tego Przewodniczący skorzystał.  Przewodniczący chciał  się w ten sposób
dowiedzieć, gdzie ten Statut łamał.

Ad punktu 4 porządku obrad 

a) Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  odwołania  radnego  z  funkcji
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Dzierzgoniu przedstawił Wiceprzewodniczący Rady Ryszard
Świder – wnioskodawca.

/załącznik nr 4/
b)

Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę
w sprawie  ustalenia regulaminu odwołania radnego z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej
w Dzierzgoniu Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XII/108/2015
/załącznik nr 5/

Ad punktu 5 porządku obrad

Wybór Komisji Skrutacyjnej.

Przewodniczący Rady poprosił trójkę radnych o zgłoszenie się do Komisji Skrutacyjnej.

Radna Wiesława Grzegowska zgłosiła się do Komisji.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydaturę radnej Wiesławy Grzegowskiej,
którą rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

Krzysztof Haber zgłosił swoją kandydaturę do Komisji Skrutacyjnej. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydaturę radnego Krzysztofa Haber, którą
Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

Przewodniczący Rady zaproponował radnego Dariusza Miszczuka, który wyraził zgodę.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydaturę radnego Dariusza Miszczuka,
którą Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.
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Ad punktu 6 porządku obrad

Przeprowadzenie  głosowania  nad  wnioskiem  o  odwołanie  Przewodniczącego  Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu przeprowadziła Komisja Skrutacyjna w składzie:

Komisja Skrutacyjna w składzie:
Wiesława Grzegowska – Przewodnicząca
Dariusz Miszczuk – Członek Komisji
Krzysztof Haber – Członek Komisji

Przewodniczący  Rady  odczytał   fragment  regulaminu  głosowania,  odnośnie  zasad
głosowania.

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Wiesława Grzegowska zgodnie z listą obecności
wyczytywała kolejno imię i nazwisko radnego, który po otrzymaniu karty do głosowania udawał się
do miejsca, w którym zapewniono tajność głosowania, tj. za parawan w celu oddania głosu.

Po  oddaniu  głosu  przez  ostatniego  radnego  wyczytanego  z  listy,  Komisja  Skrutacyjna
opuściła salę narad z urną zawierającą karty, w celu przeliczenia głosów.

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy od godziny 16.10.

Radny – Tomasz Przybilski poinformował, że bez względu na wynik głosowania rezygnuje
z mandatu radnego.

O godzinie 16.20 wznowiono obrady XII sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Po przerwie na sale powróciła Komisja Skrutacyjna. Przewodnicząca Komisji – Wiesława
Grzegowska przedstawiła protokół z głosowania.

/załącznik nr 6/

Karty do głosowania 
/załącznik nr 7/

W wyniku głosowania uzyskane zostały następujące liczby głosów:
7 głosów „za” odwołaniem, 7 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”.

W związku  z  powyższym,  radny  –  Zbigniew  Przybysz  nie  został  odwołany  z  funkcji
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Dzierzgoniu (suma głosów przeciw i wstrzymujących się była
wyższa niż liczba głosów za odwołaniem).

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  podziękował  wszystkim  za  udział
w glosowaniu, zwłaszcza w imieniu wszystkich dzieci.

Radny – Andrzej Pskiet oznajmił, że jako jeden z wnioskodawców szanuje demokratyczny
wybór  i  zwrócił  się  z  prośbą  do  Przewodniczącego  Rady  o  umożliwienie  na  przyszłość
wypowiadania  się  radnym.  Prosił  Przewodniczący  nie  narzucał  własnego  zdania.  Poprosił
o normalne podejście.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz poinformował, że został wybrany by stosować
przepisy  prawa,  określone  w  ustawie  o  samorządzie  gminnym  i  Statucie  Gminy.  Poprosił
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o przeczytanie Statutu i wyżej wymienionej ustawy. Przewodniczący zobowiązał się do stosowania
tych przepisów. Dodał,  że nie będzie pozwalał na obrażanie kogokolwiek i  zabieraniu głosu na
tematy wykraczające poza porządek obrad. Ponadto Przewodniczący poinformował, że zapytania
do Pani Burmistrz są pisemne, należy je złożyć na ręce Przewodniczącego Rady jeśli ktoś chce
odpowiedzi. 

Radny – Dariusz Miszczuk poinformował, że odda swoją dietę na rzecz dzieci.
Wiceprzewodniczący Rady przypomniał, że dieta musi wpłynąć na konto radnego.
Radny – Dariusz Miszczuk poinformował, że zdaje sobie z tego sprawę.

Ad punktu 7 porządku obrad

Projekt  uchwały  w  sprawie  odwołania  radnego  Zbigniewa  Przybysza  z  funkcji
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Dzierzgoniu –  w związku z wynikami głosowania, projekt
uchwały stał się niezasadny.

Ad punktu 8 porządku obrad

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz.
16:30 zamknął XII sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Protokołowała:                                                                           Przewodniczący Rady

Monika Redlin                      Zbigniew Przybysz
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